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Opening en vaststelling agenda  

Alle leden zijn aanwezig. Tevens zijn de waarnemend algemeen secretaris en twee 

medewerkers van het Ondersteunend Bureau aanwezig.  

 

 

 

Mededelingen  

 

De waarnemend algemeen secretaris geeft een update over de stand van zaken 

met betrekking tot de werving van de nieuwe algemeen secretaris. 

 

De voorzitter attendeert op een mail die is binnen gekomen over de problematiek 

die zich voordoet bij het huisvesten van mannelijke muizen. Daarover zal met het 

IvD Platform contact worden opgenomen. Samen wordt bekeken hoe dit 

vraagstuk kan worden opgepakt.  

 

Er is vanuit de Raad van Dierenaangelegenheden een verzoek binnengekomen 

voor een gesprek inzake hun Zienswijze dierproeven voor de intensieve 

veehouderij. Het gesprek vindt plaats op 13 april. Wim zal Herman bij dat gesprek 

vergezellen. 

 

Werkzaamheden en bijeenkomsten die mogelijk kunnen raken aan de 

werkzaamheden binnen het NCad 

 

 Reineke Hameleers is naar de presentatie van Maurice Whelan geweest met 

als titel: 'Replacing animals in science - impossible or inevitable? 

 Pieter Roelfsema deelt mede een paper in Science te hebben gepubliceerd 

over hoe en 

wanneer een visuele prikkel doordringt tot in het bewustzijn. Deze 

ontdekking is van groot belang bij de ontwikkeling van een prothese voor 

blinde patiënten. 

 Coenraad Hendriksen deelt mede dat de eerste vergadering van de KNAW 

werkgroep over streefbeelden in fundamenteel onderzoek heeft 

plaatsgevonden. Het is een vruchtbare vergadering geweest. Er wordt 

bekeken of er aansluiting gezocht kan worden bij de NWA, internationaal en 

bij alternatieven zoals datascience, klinische en humane data. 

 Herman Koëter geeft aan bij de Evangelische Academie in Bad Boll 

(Duisland) te zijn geweest waar hij het advies Transitie naar proefdiervrij 
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onderzoek heeft gepresenteerd. Op basis van zijn presentatie vond een 

brede discussie plaats. 

Tevens heeft Herman Koëter een gesprek gehad met Geoffrey Deckers van 

EDEV. Zijn vraag was waarom EDEV niet is gevraagd plaats te nemen in de 

Kerngroep Transitie Proefdiervrije Innovaties. Deze vraag neemt Herman 

mee naar de Kerngroep. 

 

Aanbieding Advies Motiveren door restricteren 

Het advies is gedrukt en wordt begin volgende week schriftelijk aangeboden aan 

de minister. Het ministerie van LNV kan het advies op deze wijze meenemen in 

het in april geplande AO. 

 

Proces evaluatie advies motiveren door restricteren 

De voorzitter geeft een inleiding. Het doel van deze discussie is om leerpunten te 

definiëren en deze in volgende adviezen vorm te geven.  

Twee specifieke zaken komen aan de orde: (i) te weten wanneer is er sprake van 

verstrengeling van belangen en (ii) hoe kan daar effectief op worden geanticipeerd 

en mee omgegaan. Het is in ieder geval belangrijk om aan het begin van elk 

project te bepalen of er sprake is van een mogelijk belangenconflict van een van 

de leden.  

Ook wordt stilgestaan bij de documentatie en communicatie stroom. Tijdens de 

vormgeving van adviezen passeren doorgaans meerdere versies de revue die al 

dan niet met alle NCad leden worden gedeeld. De leden zijn van mening dat voor 

het ontwikkelen van elk advies het noodzakelijk is om de voortgang gedetailleerd 

in het plan van aanpak weer te geven. Dit helpt om effectiever met een 

terugkerende discussie om te gaan.  

Het is tevens van belang om in een vroeg stadium experts uit binnen- en 

buitenland te identificeren en zo nodig te benaderen. Er kan ook beroep worden 

gedaan op de NVWA. Ook moet worden bezien of een of meer werkgroepen 

noodzakelijk zijn. Het verantwoordelijke NCad lid en de medewerker van het 

ondersteunend bureau fungeren als de schakel tussen de experts en het NCad.  

 

 

Voortgang TPI 

Henriette geeft een terugkoppeling van de laatste TPI bijeenkomst. Opvallend was 

dat vier van de zeven kerngroepleden een vervanger hadden gestuurd.  

De minister van LNV zal TPI in deze omvang alleen voortzetten indien ook andere  

ministeries die affiniteit hebben met dit onderwerp zich committeren. Eind maart 

is hierover meer duidelijkheid. Ook hebben er gesprekken plaatsgevonden met de 

NFU en de VSNU. De VSNU en de NFU willen zeker bijdragen, ze denken na over 

wat dat zou kunnen zijn en de manier waarop. 

Een aantal vernieuwingsnetwerken is inmiddels gestart. Naast deze 

vernieuwingsnetwerken stimuleert en assisteert het NCad bij het opstarten van 

twee streefbeelden met betrekking tot onderwijs en immunologie. 

 

Er is nog geen beeld hoe een internationale conferentie vorm moet worden 

gegeven. Het secretariaat is vanuit TPI betrokken bij de invulling daarvan. 

De rol van het NCad in zowel de kerngroep als binnen het transitieteam is een 

punt van aandacht. Als adviesorgaan zou het NCad ook een bepaalde afstand 

moeten kunnen nemen van TPI. Echter op basis van de kennis en expertise levert 
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het NCad een belangrijke bijdrage. Bij elke actie zal het NCad zich beraden welke 

rol het meest passend is om te vervullen, die van vormgever of van adviseur. 

Het opzetten van een raamwerk voor de invulling van de internationale 

conferentie zou volgens het NCad een taak zijn voor het ministerie van LNV. In de 

kerngroep kan daar vervolgens een besluit over worden genomen.  

Over invulling van de rol als regievoerder door LNV bestaat nog enige 

onduidelijkheid en ook wat LNV daar precies onder verstaat.  

 

 

Het NCad gaat geen bijdrage leveren aan EUROTOX, echter wel bij het 21ste 

Europese congres over alternatieven voor dierproeven van EUSAAT dat plaatsvindt 

van 23 tot 26 september in Linz.  

 

 

 

Startnotitie Vissen als proefdieren 

De bedoeling van een startnotitie is om het doel van het advies al helder te 

verwoorden en afspraken te maken over het proces. Tevens is het wenselijk om 

eventuele belangenverstrengelingen aan te geven en daarover af te spreken hoe 

hiermee wordt omgegaan zodat daar in het proces van de vervaardiging van het 

advies rekening mee gehouden kan worden.  

Inzake de voorliggende startnotitie dient eerst een inventarisatie van de 

probleemstelling plaats te vinden waarbij tevens de behoeften en ideeën van het 

IvD Platform worden meegenomen Pas dan kan de vraagstelling helder worden 

geformuleerd. Ook is het van belang de doelgroep duidelijk te specificeren. 

Afhankelijk daarvan zal een passende vorm van het advies worden gekozen. Op 

grond van de opgehaalde informatie wordt een nieuwe startnotitie en een concept 

plan van aanpak opgesteld. 

 

 

 

Startnotitie Kalfserum 

Gediscussieerd wordt of de vraagstelling binnen de scope van de taakstelling van 

het NCad valt. De vraag ligt voor in hoeverre het winnen van kalfserum onder de 

definitie van een dierproef valt. Dit advies zou eventueel met de RDA kunnen 

worden opgepakt.  

Het is van belang dat onderzoekers die juist zonder proefdieren willen werken zich 

ervan bewust zijn hoe het materiaal dat een belangrijke component is van 

kweekmedia gewonnen wordt. Daarom is een verbinding met TPI voor de hand 

liggend. 

Ook zal dit onderwerp bij de internationale bijeenkomst in Brussel op 12 april met 

andere NC’s aan de orde komen. 

 

 

 

Voortgang CoP Dieren in voorraad gedood 

Het verantwoordelijke lid geeft een toelichting over de stand van zaken. Het 

concept CoP wat nu voorligt is tevens naar de werkgroepleden gestuurd. De NCad 

leden kunnen tot eind volgende week hun input geven. De CoP wordt op grond 

daarvan en op basis van de inbreng van de werkgroepleden vervolmaakt en in lijn 

gebracht met het advies. 
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Actielijst 

n.a.v  

 

- CoP SOE: 

Het verantwoordelijke NCad lid geeft een toelichting. Op grond van de startnotitie 

heeft Tineke Coenen een concept CoP opgesteld. Daarover is vervolgens door de 

betrokkenen samen met Tineke over gesproken waarna een volgend concept is 

voorgelegd. Dit concept wordt nog met betrokkenen doorgenomen. Tevens wordt 

er een voortgang gesprek met Tineke gepland. 

 

- Werkgroep streefbeelden KNAW 

Er wordt een afspraak ingepland met  Herman en de voorzitter van de KNAW 

werkgroep streefbeeld centraal zenuwstelsel 

 

- Werkgroep Educatie 

Wim geeft een toelichting over de stand van zaken met betrekking tot  de 

werkgroep Educatie van de universiteit Utrecht die momenteel werkt aan een 

streefbeeld voor educatie  

 

 

 

Stavaza internationale bijeenkomst met NC’s op 12 april 

De bijeenkomst zal plaatsvinden bij het Gewest Brussels Capital. Ongeveer 10 

lidstaten zullen daarbij aanwezig zijn. Helaas is de Europese Commissie 

verhinderd. Het secretariaat gaat verder met de organisatie zoals besproken. 

Herman zal de bijeenkomst voorzitten en Reineke geeft een pitch vanuit het 

NCad. Elmar Theune de nieuwe senior adviseur begeleidt de gehele bijeenkomst. 

 

 

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Het verslag wordt met een enkele aanpassing goedgekeurd en vastgesteld. 

 

 

 

W.v.v.t.k. 

 

Er is gevraagd of het NCad het voorwoord wil schrijven van de Handreiking Leven 

Lang Leren. Daarop wordt positief gereageerd. 

 

In overleg met het IvD Platform geeft het NCad ook dit jaar weer een presentatie 

tijdens de Biotechnische Dagen. 

 

Er is een vraag gesteld aan het NCad vanuit het IvD Platform over het modulair 

EU opleidingssysteem. Deze vraag wordt meegenomen in het regulier overleg met 

het IvD Platform. 


